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Jegyzőkönyv 

„Aktív Budapest” munkacsoport  

Az ülés időpontja: Időpontja: 2024. november 28. 

Az ülés helyszíne: 1052 Budapest, Városház utca 9 -11.; II. emelet, bank szárny 208-as tárgyaló  

Az ülés időtartama: 10:00-11:00 

Az ülés témája: 

1. napirendi pont: Iskolás korúaknak szóló prevenciós programok  

2. napirendi pont: Közösségi terekben kialakítható rekreációs programok  

 

Jelen voltak az ülésen: 

1. Kiss Ambrus - főigazgató 

2. Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezetője 

3. Hentz Zsuzsanna - Sport és Ifjúságpolitikai Osztály osztályvezetője 

4. Horváth Noel Zoltán - Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

5. Hunfalusi Dalma – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

6. Mérő Bálint – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

7. Kámán-Kovács Eszter - Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

8. Szél Ildikó Melinda – XVI. kerületi Önkormányzat 

9. Kastl Egon –XIII. kerületi Önkormányzat 

10. Bartha Zsolt – Budapesti Egyetemi és Főiskolai Sportszövetség 

11. Gabonyi Erika – XI. kerületi Önkormányzat 

12. Kemeczei Anett - XI. kerületi Önkormányzat 

13. Bernárd János – Budapesti Szabadidősport Szövetség 

14. Deschelák Károly – Zuglói Sport Kft. 

15. Laukó Péter – Zuglói Sport Kft. 

16. Őrfi Krisztina – XX. kerületi Önkormányzat 

17. Tresánszki Zsuzsanna – XX. kerületi Önkormányzat 

18. Lacza Annamária – Ferencváros IX. kerület Önkormányzat 

19. Varga Judit Veronika – XVIII. kerületi Önkormányzat 

20. Hernádi Eszter – Budapest Brand  

21. Mihálovics Nikolett – Budapest Brand 

 

• Kiss Ambrus főigazgató úr megnyitja az ülést 

Aktívan keressük arra a megoldást, hogy milyen módon tudunk fiataloknak szóló olyan kikapcsolódási 

lehetőségeket biztosítani, amelyek a jövőbeni stratégiánkhoz is illeszkednek, olyan témában, mint 

kortársbántalmazás, családon belüli erőszak. Újpest végzett kutatást a fiatalok körében, melyben 

felmérték, hogy milyen mértékű a bántalmazás a kortásközösségeken belül. Ezen problémához 

segítségül hívható alternatíva a sport és a szabadidő hasznos eltöltése. Arra keressük a választ, hogy 

milyen tartalommal töltsük meg azokat a fővárosi tereket, melyeket nem tudtunk hasznosítani, vagy alul 

hasznosítottak voltak idáig. A Fővárosi Önkormányzatnak (továbbiakban: Főváros) vannak ingatlanjai, 

amelyek visszakerültek korábbi hasznosításból, vagy egyébként sosem tudta jól hasznosítani őket a 

Főváros. Emellett jelentkeznek a társadalmi igények és a kettőt meg kell próbálni találkoztatni 

egymással.  
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Pár szóban a jövő évi költségvetés problematikájáról; a főváros helyzete egyre nehezebb, de a jó és 

elhivatott szakemberek velünk vannak, illetve a Budapesti Sportszolgáltató Központ Nkft. is aktív 

munkát végez a sportágazat területén. A helyzet alapján jelenleg - nem pénzbeni, hanem szervezési 

együttműködésekben kell fejlődni/fejlődnünk. Jelen munkacsoporti ülés fő kérdése a gyerekvédelem és 

a sport, valamint a kortársbántalmazás, melynek eszköze lehet a sport. Keressük a „jó gyakorlatokat” a 

működésbe. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető köszöntője 

Koncepció bemutatása a két fővárosi közösségi térrel kapcsolatban.  

Mind a két ifjúsági közösségi tér tekintetében a gondolkodás elején tartunk: 

Szabolcs utca: volt iskolaépület, 5 emeletes, annak a második szintjén iskola működik. Van még 4 

szabad szint, plusz egy alsó, hatalmas tér. Tornaterme nincsen az épületnek. A II. kerületben működő 

Jurányi Ház inkubátor ház és produkciós házhoz hasonló koncepcióban gondolkodunk a működtetés 

tekintetében. A mi elképzelésünk elsősorban az, hogy a fiatalokért dolgozó szervezeteket szeretnénk 

elhelyezni ebben az ingatlanban, lehetőséget adni nekik, hogy viszonylag kedvezményes bérleti díjért 

helyszínt kaphassanak és valamely szintű együttműködést hozzunk velük létre. Olyan élő házat 

szeretnénk kialakítani, ahol lehetőséget biztosítunk arra, hogy a fiatalok részt tudjanak venni 

workshopokon vagy ők szervezzenek workshopokat, eseményeket lehessen szervezni, beszélgetéseket 

lebonyolítani pl.: hogyan lehet integrálódni, az aktuális társadalmi kérdéseket megoldani a saját 

korosztályukban. 

Keleti pályaudvar: 75 nm-es kisebb hely, mely áldozatvédelem tematikából indult ki, de már kinőtte 

magát. Elhelyezkedése miatt könnyebben elérhetőek a fiatalok számára, sajnos több az iskolát kihagyó 

gyerek, vidékről Budapestre utazó gyerek, szerhasználó. Élénk élet folyik az aluljáróban, szeretnénk 

őket becsábítani ebbe a helységbe → darts, csocsó ping-pong + plusz olyan programok kínálata, ami 

nekik szól, plusz mentálhigiénés szakemberek biztosítása, akik kiszűrik azokat, akikkel a továbbiak 

szükséges foglalkozni. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

Néhány technikai jellegű kiegészítést tennék: az adatvédelmi tájékoztatónkat mindenki előzetesen 

áttekintette, elfogadta, hoztuk az ülésre is kinyomtatott formában, az ülésről hangfelvétel készül, 

melyből elkészül majd a munkacsoport jegyzőkönyve. 

Visszacsatlakozva a beszélgetés megindításához; orientációs és edukációs jellegű opciókat keresünk, ez 

motivációt ad a fiataloknak. Nem csak a fizikai aktivitás, hanem az elméleti és lelki sport hátterére is 

figyelni kell. Az ülésen jelen van a Budapest Brand, a civil szervezetek, a Fővárosi Önkormányzat 

kerületi sportreferensei és vezetői, valamint a budapesti sportszövetségek, így színes a lehetőségek 

pallettája. 3-as pillért szeretnénk létrehozni ezekben a terekben (kikapcsolódás és szabadidőeltöltés, 

közösségteremtés, segítségnyújtás), nem pénzbeni, hanem együttműködésen alapuló irányt szeretnénk 

előtérbe helyezni. 

A munkacsoporti résztvevők között mindenkit szeretnénk meghallgatni, hogy van-e már ilyen ifjúsági 

tér a látóterében, kinek hogyan működik ez a közösségi tér, illetve kérem, hogy problémákat és 

akadályozó tényezőket is osszunk meg egymással. Az ifjúság elérése tekintetétben sajnos az a 

tapasztalat, hogy az iskolába nem tudjuk bevinni az információt, zártak az intézmények, de a sporttal 

mégis elérhetjük őket. 

• Szél Ildikó Melinda - Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat - humán iroda 
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Munkaterülete az ifjúság és a sport. A XVI. kerületben, az Önkormányzat fenntartásában 

működő Napraforgó Család- és Gyermekjóléti Központ Család- és Gyermekjóléti Szolgálat látja el ezt 

a feladatot. Számos szabadtéri rekreációs térrel is rendelkezik a kerület, melyet a fiatalok nagyon 

szeretnek. Egy jó példa a Hermina Pumpa pálya: bringásoknak, gördeszkások, görkorisoknak egy 

nagyon jó kikapcsolódási lehetőség. Zárt térben működő a fiatalokat elérő sportprogram a kerületi 

diáksport rendezvénysorozat, havonta több alkalommal, általános és középiskolás korosztály számára 

több sportágakban biztosít fizikai aktivitást a gyerekeknek. A szabadtéri parkokban megtalálhatóak még 

kosárpályák, foci pályák. 

Kiemelt sportágazati programjuk a diákolimpiai versenyrendszer működtetése. 

Hentz Zsuzsanna kérdése: Van szervezett közösségépítő program a helyszínen? Válasz: önszerveződő, 

a fiatalok beosztják maguknak a pályahasználatot. A pumpa pályán vannak programok, azonban a 

lehetőség megvan a bővítésre, tavaszra kerül megrendezésre az önkormányzat által szervezett 

bicikliverseny. 

Hentz Zsuzsanna megjegyzése a diákolimpiával kapcsolatosan: sajnos a felmenő rendszer nem 

működik, ezen kell javítani. Sajnos sokban befolyásolja a szervezettséget, hogy az adott kerületben van-

e 1-2 olyan lelkes testnevelő, sportszakember, aki végig kíséri a fiatalokat ezeken a versenyeken. 

• Kastl Egon – Budapest XIII. kerületi Önkormányzat - sportágazat vezetője 

Prevenciós központ működik a kerületben egy volt iskolaépületben, van tornaterme és sportos 

programok is fellelhetők. Diákolimpia rendszere ki van egészítve diáksport kupa névvel, hogy több 

sportág lehessen versenyezni a fiataloknak, pl.: sárkányhajó evezés. A XIII. kerületben jól működik a 

kondipark program, ahová edzőket szerveznek és edzésprogramokkal, tanácsokkal látják el a kerületi 

lakosokat. Működik a futó klub, heti 2 alkalommal. 

Nehéz elérni a fiatalokat, ez egy általános probléma. Működtet mobil applikációt a kerület, azonban az 

eddigi tapasztalatuk alapján nem használják a kerületben élő fiatalok. Más platformon kellene 

megjelenni pl.: instagram, tiktok. Inkább a 20 év fölöttiek járnak közösségépítő rendezvényekre, 

létszámstatisztikája van a rendezvényeknek, de korosztályi lebontás nincs. 

• Bartha Zsolt - egyetemi sportszövetség elnöke 

A mi korosztályunk a fiatal felnőttek (egyetemisták, főiskolások), akiknek sportszolgáltatásokat 

tudományos előadásokat és kutatásokat tartunk. Javaslatom a közösségi terek tartalommal való 

megtöltésében, a motivációs tréningek tartása. Olyan sportolókat vagy sportvezetőket felkérni, aki tud 

újat, jót mondani. Nálunk is működik a patakparti futás. Szeretnénk mi is fejlődni abban, hogy több 

hallható legyen az eseményeinken, viszont a nagy kérdés, hogyan tudjuk elérni a fiatalokat és hogyan? 

Én mindig a hallgatóink véleményét kérem ki és reagálok az ő javaslataikra, ebből az ötletből született 

meg a szövetség tiktok oldala (egy hete). 

• Gabonyi Erika - Újbuda Önkormányzata XI. kerület sportcsoport 

A kerület elhelyezkedése nagyon szerencsés: vízfelület, hegyek, dombok megtalálhatóak a kerületben. 

Diákolimpia, mint versenyrendszer működik a mi kerületünkben is Újbudai Diáksport Fesztivál néven. 

A tanév során 18 sportágban versenyeznek a fiatalok, valamennyi korcsoportban. Az önkormányzatnak 

van egy sport nonprofit kft-je és rajta keresztül biztosítja a kerületi lakosoknak a sport programokat és 

a sport ágazathoz kapcsolódó beruházásokat. Minden év szeptemberében megrendezésre kerül a kerületi 

sportágválasztó, ahol bemutatkoznak a sportegyesületek. Szabadtéri sportpálya program is működik, 2 

pályás petangua pálya található a Bikás parkban, ami generációkat hozott össze. Az önkormányzat 
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létrehozta a facebook oldalát, valamint működik a virtuális ötletláda/ötletdoboz kihelyezés. 

Véleményem szerint az általános iskolás korosztályt a diákolimpia versenyrendszeren keresztül tudjuk 

elérni. 

• Bernárd János - Budapesti Szabadidősport Szövetség elnöke  

Minden korosztálynak rendeznek eseményeket. Budapest összes kerületében van tagegyesülete a 

szövetségnek. Minden évben létrehozzák az éves esemény naptárukat, melyeket ingyenesek. A 

szövetségnek van szellemi sportszakosztály: sakk, dáma, táblás játékok. Minden évben megrendezésre 

kerül az éjszakai ping-pong. Igyekszünk reagálni a fiatalok érdeklődésére azzal, hogy az e-sportot 

behoztuk a rendezvényeinkre.  

• Gabonyi Erika - Újbuda Önkormányzata XI. kerület 

50 órás közösségi szolgálaton résztvevőkkel festették fel a természetjáró útvonalakat és további 

rendezvényekre is bevonták a fiatalokat. A Bikás parkban jégpálya működik (idén már negyedik 

alkalommal), az iskolák testnevelés óra keretében használják a pályát, regisztrációhoz kötötték a 

részvételt. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

Az 50 órás közösségi szolgálat esetében mi is azt látjuk, hogy a sportos területeken tényleg teljesítik ezt 

a követelményt, túljelentkezéssel szoktuk a rendezvényeinket lebonyolítani. Nagyon hasznos segítők és 

általuk egy sokkal minőségibb eseményt tudunk létrehozni. Ezeknek az ifjúsági tereknek lenne egy ilyen 

fajta edukációs jellege is, hogy a lehetőségeket lássák a fiatalok, hogy mik vannak, mit tudnak 

hozzátenni és hogy ettől ők miért fejlődnek, miért kell ezt megcsinálni. Azt szeretnénk megmutatni 

nekik, hogy ez a karrierjük építésében hasznos lehet, akár ismeretség szerzésben, akár a szakmai 

tapasztalatokban. Nagyon sok fiatalnak ez a gondoltmenet sincs meg, nincs erre rávilágítva és ebből 

kifolyólag szeretnénk egy fiatal közösséget, ahol például ezt a szemléletmódot át lehet adni.  

• Wettorazzi Zsolt, Deschelák Károly - Zuglói Sport és Rendezvényszervező Nonprofit Kft. 

Minden évben megrendezzük a Zugló kupát 13 sportágban, holnap kerül átadásra a Mogyoródi úti 

sportpályán belül a kültéri gördeszkapark, sajnos világítás nélkül egyelőre. A műfüves focipálya és a 

Mogyoródi sportközpont (kisterem, füves pálya) is ingyenes látogathatóak a helyi lakosoknak, 

nyitvatartási időben. A Sport Kft. szervezi a nyári napközis tábort a kerületben, próbálnak figyelni az 

erőszakos cselekedetekre, szerencsére nem fordult elő még egy eset sem. Iskolákban ez megvan oldva, 

valahogy azokat a fiatalokat kell megfogni, akik iskolából igazolatlanul hiányoznak. Szabolcs utcával 

kapcsolatban azt gondolom, hogy jó dolog, ha van egy ilyen helyszín, viszont komoly szakember 

gárdával kellene működtetni. A Keleti pályaudvari helyiség 75 négyzetméteres területén pedig az a 

kérdés merült fel, hogy hogyan vonzzuk be oda a gyerekeket? Véleményem szerint meg kell hirdetni, 

hogy egyszer ping-pongra, egyszer társasjátékozásra van lehetőség. Akik iskolába járnak, azoknak meg 

van oldva a szabadidejük hasznos eltöltése, külön foglalkozásokra járnak, sport, zene. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

Olyan teret szeretnénk létrehozni, ahová biztonságosan be tudnak menni a fiatalok, legyen vonzó, fontos 

a közösséghez való tartozás érzése. Az önismeretnek a fontosságára szeretnénk felhívni a figyelmüket, 

legyen szakértői segítség pl.: pszichológus, akihez tudnak fordulni a saját kisebb/nagyobb 

problémáikkal. A sportnak a közösséghez való tartozás szerepe kell, hogy megjelenjen. 

• Zuglói Sport és Rendezvényszervező Nonprofit Kft. 
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A nyári napközis táborban vegyes korosztályból érkeznek a gyerekek. Számos programot kínálunk 

számukra többek között sportolási lehetőséget, de különböző nevezetességek látogatására is elvisszük 

őket, pl.: állatkertbe. Szakelőadókat szoktunk felkérni, hogy tartsanak felvilágosító, vagy prevenciós 

előadásokat aktuális témákban. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

A sport és gyerekvédelem pályázatunkról szeretnék 1-2 szót mondani. Eddig két alkalommal ítéltünk 

oda a támogatást gyermekvédelmi program megvalósítására, a két nyertes szervezetet pályázat útján 

választottuk ki. A létrehozott gyermekvédelmi programok között számos jó gyakorlat megjelent. Például 

a kortárs fejlesztő program: vannak fiatalok beépülve a csapatba, akik figyelik a belső dinamikákat és 

segítik társaikat, vagy esetleg az egyesületben kikerült egy doboz, ahová anonim módon lehet írni 

felmerülő problémák tekintetében, frissítésre került az etikai kódex stb. Eredményként lehet 

megjegyezni, hogy vonzóvá válik a gyerekkel való foglalkozás a csapatoknál, szervezeteknél. Kell egy 

olyan hely, ahol biztonságban érzik magukat, ki tud alakulni egy közösség és ezért is kérjük a ti 

segítségeteket. Ha van rendezvényük azt össze tudjuk kötni Főváros által szerevezett (Budapest Brand) 

rendezvénnyel. A munkacsoport lényege, hogy megismerjük egymást a főváros egész területén és 

tudjunk egymásnak szakmai segítséget nyújtani, „jó gyakorlatokat” megosztani egymással. Egy közös 

gondolkodás nagyon sokat tud előmozdítani egy adott ügyön. 

• Őrfi Krisztina - Budapest Főváros XX. kerület Pesterzsébet Önkormányzat 

Példaképként szolgáló fiatal felnőttek/felnőttek felkérése - akiket a fiatalok szívesen fogadnak - 

vállalnának-e ilyen eseményen való részvételt. 

• Tresánszki Zsuzsanna - Budapest Főváros XX. kerület Pesterzsébet Önkormányzat 

A kerületben működő nagy egyesületünk: Erzsébeti SMTK, sok szakosztállyal működik. Az 

önkormányzat által megrendezésre kerül a kerületi diákolimpia, általános és középiskolás szinten. 

Számos szabadidőpark is megtalálható a kerületben, viszont csak az idősebbek használják. Mivel 

viszonylag szegényebb a XX. kerület, nem lehet összehasonlítani egy II. vagy XII. kerülettel. A 

kerületben lévő iskolák csatlakoztak a millió lépés programhoz, iskolánkként 300 ezer forintot kapnak 

és több mint 10 iskolának tudtak belőle sportszereket vásárolni. 

A Dunapart lehetőségét még nem tudta annyira kihasználni a kerület. Javasolja, hogy a XVIII-XIX-XX. 

kerületnek legyen egy közös, összekötő sportrendezvénye, külsőpesti tankerület támogatná ezt, 

érmekkel, díjakkal tudnának támogatni, nekünk csak a helyszínt kell biztosítani. 

Fontosnak tartjuk a Szociális Koncepció létrehozását. Javasoljuk a szociális és a sport referensek közös 

egyeztetését. Régebben volt ifjúsági klubja a kerületnek, ami sajnos mostanra nem működik, újra 

szeretnénk éleszteni. Soroksári úton van 2 olyan épület, amelynek hasonló koncepciót szeretnénk 

létrehozni. Hogyan jutnak el a kerületi fiataljaink a Szabolcs utcai és a Keleti pályaudvari közösségi 

térbe, kísérőkkel, esetleg buszokra lenne szükség. 

• Kámán – Kovács Eszter – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

Ahogyan említetted a XX. kerületi önkormányzatnak is van két olyan közösségi tere, amit ki lehetne 

alakítani, hasonló koncepcióra, ezért ez jó gyakorlat lehet, ha az itt megszerzett tapasztalatokat átadjuk 

egymásnak és azt kerületi szinten meg tudjuk valósítani helyben, mindenki a saját kerületében. Ezért is 

jött létre a munkacsoport, hogy tudás és tapasztalat fórumként működjünk. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető 
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Sajnos a fővárosnak nincs intézménye, ti (meghívottak) tudjátok, hogyan tudjuk elérni őket. Azt látjuk 

város szerte, hogy vannak ötletek, de nincsen tér, van tér, de nincsenek ötletek. Szeretnénk feltérképezni, 

hogy ki mit csinál, ki milyen problémával küzd a saját kerületében. Örülnénk neki, ha akár egyesével is 

megkeresnétek minket pl.: kommunikáció, helyszínt adni.  

• Tresánszki Zsuzsanna - Budapest Főváros XX. kerület Pesterzsébet Önkormányzat 

Azokat kell megszólítani, akik az iskolába nem jelennek meg. Csak hogyan? 

• Őrfi Krisztina - Budapest Főváros XX. kerület Pesterzsébet Önkormányzat 

Olimpikonok meghívása: ESMTK - Losonczi Dávid, Szőke Alex birkózók, akik tudnak példaképek 

lenni a mi kerületünkben (XX.) Nagy a sportélet a kerületben, viszont van olyan réteg sajnos, akikkel 

nagy a gond és megszólítani is nagyon nehéz őket. 2 programunk, ami kudarcba fulladt: az éjszakai 

ping-pongozás és a máltai játszóterek. 

• Lacza Annamária – IX. kerület Ferencváros Önkormányzata – esélyegyenlőség és ifjúsági 

referense  

A másik oldalról közelíteném meg a dolgot, a sport az egy eszköz a megtartó közösség létrehozásához, 

minden ilyen közösségi tér az annak a néhány gyereknek segítség lesz, de nem feltétlenül fognak 

tömegeket elérni, a környékbeli gyerekek fognak oda menni inkább. Véleményem szerint a 

hátrányosabb helyzetű gyerekek mennek be ezekbe a közösségi terekbe. Azt kéne megtanulni, hogy a 

korosztályhoz hogyan érünk el. Ferencvárosban működik a H52 közösségi tér. A megszólításra tegyünk 

a hangsúlyt, mert az online térből vissza kell hozni őket az offline térbe. Legyen olyan ember a közösségi 

terekben, aki figyel a fiatalokra, meghallgatja őket, mert ez kell a fiataloknak. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

Ifjúsági szóvivőkre lenne szükség, tiktok létrehozása, elmondja a kulcsszavakat és a hívó szavakat és 

lefordítja a szlengeket vagy azokat a rövidítéseket, amiket ők használnak. 

• Lacza Annamária – IX. kerület Ferencváros Önkormányzata 

Covid járvány óta nagy változás van, addig remekül működött minden kerületi szinten. Azt látjuk, hogy 

új időszámítás van a covid óta, még nehezebb elérni a fiatalokat. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető 

Ha már közösségi térről beszélgetünk, szerintetek mennyire kell a helyszínnek trendinek lennie? 

• Lacza Annamária – IX. kerület Ferencváros Önkormányzata 

Amilyen módon kerül berendezésre az adott közösségi tér, olyan gyerekek fognak bemenni. Itt 

megjegyezném, hogy nem csak azoknak a gyerekeknek vannak problémáik, akik hátrányos helyzetűek, 

hanem azoknak is, akiknek ott van a kezében az Iphone.  

• Kastl Egon – Budapest XIII. kerületi Önkormányzat - sportágazat vezetője 

Ötletláda/ötletbörze működhet, ahol névtelenül lehet kérdezni. Tiktokon meg kell őket szólítani és utána 

ezek alapján beszélgetéseket lehet kezdeményezni. Nemzetközi tanulmányúton vettem részt, ahol 8-10 

európai várossal közösen a „jó példákat” kerestük és osztottuk meg egymással. Volt egy helyszín, ami 

drogelosztóként működött és azt formálták át a közösség erejével, átfestették az épület falát közösen. 
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Megváltozott a helyszínhez való kötődésük. Véleményem szerint az, hogy saját maguk alakítsák ki a 

teret ez egy jó gyakorlat. 

• Lacza Annamária - IX. kerület Ferencváros Önkormányzata 

Úgy csinálnánk meg, hogy már működő közösségi térből meghívjuk a gyerekeket és velük belakni, 

hátha be tudnak csábítani a többi fiatalt. Mutatják, hogy van működő tapasztalat, ők megszólítják a saját 

korosztályukat, mert a kortársak tudják megszólítani a saját korosztályukat. 

• Hentz Zsuzsanna – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály vezetője 

Nagyon jó ötletnek tartom, hogy együtt alakítsák ki a teret, az a hely, ahol hozzá tudják tenni a saját 

kezük munkáját, sokkal inkább otthonossá válik, sokkal inkább érzik a fiatalok a magukénak. 

• Kastl Egon – Budapest XIII. kerületi Önkormányzat - sportágazat vezetője 

Amennyiben szükséges, össze tudok rakni egy prezentációt a közösségi terek kialakításáról, amiben 

össze van gyűjtve nemcsak sport tartalom, hanem használható irányelvek és javaslatok. 

• Varga Judit Veronika - Budapest Főváros XVIII. kerület Önkormányzata – sport referens 

A XVIII. kerületben is működik a Diákolimpia rendszere. Ezen túl ingyenes korcsolya oktatás és 

ingyenes síoktatás is üzemel. A kerületben is van már konkrét terv és ingatlan is ifjúsági tér kialakítására, 

még nem tudjuk hogyan áll a dolog. A kerületben működnek a prevenciós programok, ahol a 

rendőrséggel működnek együtt a szervezetek, van ott egy hölgy, aki jól tud kommunikálni a fiatalokkal, 

őt elfogadják és rengeteg helyre hívják. Számos kültéri sportlehetőségünk van, 17 kültéri kondipálya, 

futópályák, időszakos jégpálya, jégcsarnok építése folyamatban van, focipályákkal nagyon jól el 

vagyunk látva. Közparkunk a Bókai kert, ahol számos rendezvény megvalósulhat. Véleményem szerint 

helyben kell a fiatalokat megszólítani, parkokban gyűlnek össze. Azt látjuk, hogy a sportrendezvényeken 

keresztül jól el tudják érni a fiatalokat, a testnevelő tanárokon keresztül, mert ha lelkes a testnevelő, 

akkor működik az, hogy részt vesznek a sportrendezvényeken. A millió lépés programot most kezdték 

el népszerűsíteni az iskolákban. Beltéri elfoglaltságok közül a csocsó, darts, társasjáték klub, ami 

népszerű minden korosztály számára. 

Jó gyakorlatként én személy szerint sütő-főző programot tudnék elképzelni, generációkat átívelően. Ha 

már nemzetközi tapasztalat, akkor én is részt vettem egy európai programban Norvégiában, ami arról 

szólt, hogy hogyan vonjuk be az ifjúságot a döntéshozatalba. Szívesen készítek erről összesítőt, hogy 

mik voltak a tapasztalatok. Norvégiában ennek nagyon jó hagyománya van, építő javaslatokat tehetnek 

a fiatalok. Azt látom, hogy olyan felnőtteket kell megtalálni, akik önzetlenül tesznek a gyerekek és az 

ifjúság érdekeiért. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető 

Érdeklődnék, hogy kerületi szinten van-e olyan program, ahol a különböző korosztályok ügyei 

összekapcsolódnak (ifjúság-idősügy)? Esetleg óvodák, iskolák és az idős otthonok közös programok 

mentén találják meg a közös célokat? 

•  Kastl Egon – Budapest XIII. kerületi Önkormányzat - sportágazat vezetője 

A XIII. kerületben volt nagyszülők unokák közös bowlingverseny. 

• Gabonyi Erika - Újbuda Önkormányzata 
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A VIII. kerületben volt ovi-nagyi program, próbálták átvinni a XI. kerületbe is, viszont erre a projektre 

az idősügyi referens lett megbízva, sajnos nem jött létre. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető 

Többször láttam ilyen kerületi felhívást, hogy nagymama keresett családot és fordítva is volt már ilyen. 

Az elmagányosodás a fővárosban nagyon magas az idősek körében. Minden jó példát, javaslatot 

szívesen fogadunk. 

• Mihálovics Nikolett - Budapest Brand  

Mint a Főváros rendezvényszervező cége terepen vagyunk kint, minden fókusszal/célcsoporttal 

próbálunk rendezvényeket szervezni, nem külön korosztályoknak, koncertekkel, programokkal, pl.: 

Budapest bejáró. A Városháza parkban megnyílt a jégpálya az iskoláknak ingyenesen, sok helyről 

jönnek (Kecskemétről is). A diákszervezetben (előző munkahelyemen) megszerzett tapasztalataim 

között volt, a legnagyobb kihívás az igazolatlanul hiányzók megszólítása, mert máshogy állnak hozzá a 

dolgokhoz. Véleményem szerint olyan példaképek és emberek meghívása szükséges ezekbe a közösségi 

terekbe, akik átélték ezt és végig mentek ezen az úton. Új-zélandi embert hívtak meg egy eseményükre, 

aki itt élt Magyarországon, hogy meséljen milyen kint az élet, családi élet. Akár, hogy célt biztosítani 

nekik. Azt tapasztaltam még, hogy emelett a sima közösségi terek is működtek, ahol csak megittak egy 

teát, kakaót, drogprevenció előadásokat hallgathattak a résztvevők. Szerintem nagyon fontos a 

közösségi terek berendezés, a kevesebb néha több. Kis dolgokat, mini ajándékokat tudnak értékelni, 

mint kulacs, buborékfújó, frizbi. Sajnos a 10 évesek már annyira telefonfüggők, hogy nem tudnák 

értékelni a dolgokat, mint például nagymamával való beszélgetés, kártyázás, megnézni, hogy régebben 

mi volt menő, erre hoztuk létre a Zsugapest programunkat. A sport egy valóban jó eszköz. 

• Kámán – Kovács Eszter – Sport és Ifjúságpolitikai Osztály 

Olimpizmus → fontos beszélni élsportolókkal, olimpikonokkal, mert az az életút, amit egy sportoló 

bejár a sport által példaként szolgálhat a jövő generációjának. Fontos lenne tényeket tudniuk a 

gyerekeknek a hőseinkről. Nem feltétlenül az aranyérmesekről, hanem egyes pályafutásokat 

megismerni, mert nem mindenkiből lesz olimpiai bajnok. 

• Mihálovics Nikolett - Budapest Brand 

Muszáj figyelembe venni, hogy a mai fiatalok mit ismernek, például nagy trend, hogy követik az 

influenszereket. Véleményem szerint a tiktok nem elég, hanem a személyes jelenlét a jó, ezért nem 

feltétlenül influenszerek, hanem olimpikonok lehetnek jó példák. 

• Kastl Egon – Budapest XIII. kerületi Önkormányzat - sportágazat vezetője 

A kerületünkben működik, hogy meghirdetett időpontokra elmennek a közösségi terekbe, hogy németül 

és angolul beszélgessenek egymással, gyakorolják a passzív tudású idegen nyelvet. 

• Datner Katalin - Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai főosztályvezető 

Köszönjük a részvételt és jó gyakorlatokat. Hasznosnak érzem a munkacsoporton elhangzott 

tapasztalatokat.  
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